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 3 
In het afgelopen jaar zijn de gevolgen van het snoeiharde rechtse kabinetsbeleid ook 4 

in Amsterdam steeds duidelijker geworden. Als enige echt sociale partij van 5 

Amsterdam hebben we geprobeerd tegenwicht te bieden. De SP is zowel landelijk als 6 

in Amsterdam in populariteit gestegen. Tijdens onze nieuwjaarsborrel op 18 januari 7 

waren zo’n 150 leden aanwezig, waaronder veel nieuwe gezichten. Deels kwam dit 8 

door de aanwezigheid van ons mirakel uit Boxmeer, maar ook onze lokale activiteiten 9 

leiden tot positieve reacties en ledengroei. Vanwege een administratieve opschoning 10 

zijn we toch in ledenaantal gedaald, maar inmiddels zit er weer een stijgende lijn in.  11 

 12 

Speerpunten 13 
Het werken met afdelingsbrede speerpunten is goed bevallen. De fracties konden hier 14 

goed mee uit de voeten (zie bijv. het fractieverslag van de gemeenteraad), en er 15 

kwamen verschillende acties vanuit de stadsdelen.  16 

 17 
Sociale Stad 18 

Onder het speerpunt Sociale Stad zijn er met name acties gevoerd op het gebied van 19 

de zorg. Er is een meldpunt geweest voor zorgaanbieder Osira, die mede dankzij ons 20 

zwartboek nu onder verscherpt toezicht van de inspectie staat. Ook is er een meldpunt 21 

geopend voor zorgaanbieder AMSTA en later ook een algemeen meldpunt voor 22 

zorgaanbieders. Daarnaast hebben we medewerkers van Cordaan gesteund in hun 23 

strijd om behoud van goede arbeidsvoorwaarden en -omstandigheden. 24 

 25 

Ook buiten de zorg hebben we actie gevoerd voor een sociale stad. Zo hebben we de 26 

brandweer ondersteund bij acties tegen forse bezuinigingen. Ook hebben we enquêtes 27 

gehouden onder ambulancepersoneel en de portiers van het stadhuis. Op 6 november 28 

werd een manifestatie over zelfredzaamheid, verweer en zelforganisatie van 29 

uitkeringsgerechtigden georganiseerd door Bijstandsbond met steun van onder andere 30 

de SP. 31 

 32 

In Zuid zijn de zwaarste bezuinigingen op welzijn doorgevoerd. De SP heeft 33 

buurthuizen gesteund in hun strijd om open te blijven, o.a. door het comité ‘Zuid 34 

tegen bezuinigingen’ op te richten en een vrijwilligersstaking mee te organiseren. 35 

 36 

Wonen 37 

Acties op het gebied van wonen zijn vooral gevoerd in de stadsdelen. Stedelijk is er 38 

gewerkt aan de campagne Red Betaalbaar Wonen, wat als overkoepeling voor lokale 39 

acties was bedoeld. Dit idee is nauwelijks overgenomen door de actieve 40 

ledengroepen. Vlak daarna is de campagne Huurders Bedonnerd gestart, in 41 

samenwerking met de huurdersvereninging en de Partij van de Arbeid en GroenLinks. 42 

Vanwege de slinkse bewegingen van Donner, en het gebrek aan landelijke steun voor 43 

deze campagne is dit slechts beperkt van de grond gekomen. Wel hangen er nog 44 

steeds op veel plaatsen in de stad posters van deze campagne. Inmiddels heeft de actie 45 

een vervolg gekregen en is het meldpunt Donnerhuren geopend. 46 

 47 

In Oost werd het achterstallig onderhoud in de Braspenningwoningen in de Indische 48 

buurt aangepakt. Door het kantoor van Eigen Haard te bezetten, werden de klachten 49 
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van deze bewoners plotseling wel gehoord en verholpen. De actie heeft een vervolg 1 

gekregen onder de naam Stop de verkrotting!  2 

 3 

In West kwam werd er geënquêteerd in Bosleeuw Midden. De uitkomsten zijn 4 

vastgelegd in een zwartboek: Niet slopen maar opknappen en aangeboden aan het 5 

stadsdeelbestuur. De acties hebben ervoor gezorgd dat bijna alle sloopplannen worden 6 

vervangen door renovatieplannen.  7 

 8 

In Nieuw-West werd al eerder een zwartboek gemaakt en in het vervolg daarop kreeg 9 

de fractie het voor elkaar dat de bewoners van drie complexen met de ergste 10 

krotwoningen een stadsvernieuwingsurgentie hebben gekregen.  11 

 12 

In Centrum werd en wordt actie gevoerd voor betaalbare woningen voor ouderen, bij  13 

verzorgingstehuis Bernardus en het woonzorgcomplex De Keyzer.  14 

 15 

Er zijn dus op diverse plekken succesvol acties gevoerd om ervoor te zorgen dat alle 16 

Amsterdammers goed en betaalbaar kunnen wonen. 17 

 18 
Openbaar Vervoer 19 

Openbaar vervoer als speerpunt is niet helemaal tot z'n recht gekomen. De SP heeft 20 

laten zien achter het GVB-personeel te staan door alle stakingen afgelopen jaar te  21 

ondersteunen. Dit gebeurde wel in samenwerkingsverband, waardoor de zichtbaarheid 22 

van de SP misschien minder was dan had gekund. Door veel onduidelijkheid over de 23 

landelijke plannen, de uitwerking voor Amsterdam en de reactie van de Amsterdamse 24 

wethouder is het (nog) niet gelukt om een eigen actie rondom het openbaar vervoer op 25 

te zetten.  26 

 27 

Overige acties 28 
In het afgelopen jaar hebben we naast onze eigen acties ook een aantal landelijke 29 

acties ondersteund. Zo hebben we enquêtes afgenomen onder medewerkers van de 30 

sociale werkplaatsen, en daarna zeer actief meegedaan aan de handschoenenactie 31 

tegen de sluiting van sociale werkplaatsen. Ook bij de afsluiting van deze actie in de 32 

Brabanthallen in Den Bosch waren flink wat Amsterdamse SP’ers aanwezig.  33 

 34 

We hebben acties tegen kernenergie ondersteund. Ook hebben we meegedaan aan een 35 

actie tegen de zakkenvullende Nuon-top. Tijdens de gay-pride hebben we Europese 36 

anti-homofobie kaarten verspreid. We hebben geholpen met het verspreiden van 37 

informatiepakketten bij de demonstratie van huisartsen in de RAI.  38 

 39 

Naast deze SP-acties hebben we ons ook geschaard achter het initiatief De Hete 40 

Herfst, dat tot een bundeling van linkse acties had moeten komen. Er is een 41 

startbijeenkomst en een demonstratie op de Dam geweest, maar vooralsnog komt dit 42 

initiatief niet goed van de grond. We waren aanwezig bij de vakbondsdemonstratie in 43 

Den Haag voor Prinsjesdag. Ook zijn er Amsterdamse SP’ers aanwezig geweest bij de 44 

bijeenkomst Voor een ander Nederland in Nijmegen, over linkse samenwerking. 45 

Tenslotte hebben we de schoonmakers gesteund bij hun protestmars door Amsterdam, 46 

door de avond ervoor bij buurtbewoners langs de route langs te gaan met posters en 47 

handschoenen. Deze steun werd zeer gewaardeerd door de schoonmakers en de 48 

vakbond. 49 

 50 
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Actieve Ledengroepen 1 
De actieve ledengroepen hebben in het afgelopen jaar veel acties gevoerd op basis van 2 

de speerpunten (zie hierboven). Ook is er op veel plaatsen gebuurt in de buurt en 3 

stonden we regelmatig op markten of andere centrale plekken in de stadsdelen, 4 

hoewel het enthousiasme hiervoor per actieve ledengroep verschilt.  5 

 6 

In het algemeen kan geconstateerd worden dat alle actieve ledengroepen  redelijk tot 7 

goed bevolkt worden, met gemiddeld tussen 10 en 15 actieve leden. Het bezoek aan 8 

de actieve ledengroepen door bestuursleden is voortvarend opgepikt. Enkele doelen 9 

ervan waren en zijn: ervaringen uitwisselen en slagkracht vergroten. Ideeën konden 10 

worden aangedragen, moeilijkheden konden snel worden aangepakt en opgelost. Het 11 

belang van korte lijnen tussen bestuur en de rest van de afdeling heeft zich daarmee 12 

bewezen en moet zeker worden voortgezet. 13 

 14 

Politiek café opSPraak 15 
Het politiek café opSPraak is haar tweede seizoen in gegaan. Aanvankelijk nog in de 16 

Boomsspijker daarna in het SBOW. Waar de opkomst in de Boomsspijker vaak tussen 17 

de 10 en 20 mensen betrof, trekt opSPraak nu steeds minstens 50 mensen met een 18 

voorlopig hoogtepunt van 75 bezoekers in februari. De grotere opkomst is naast door 19 

te blijven volharden, ook tot stand gekomen door de locatiewijziging en de 20 

samenwerking met IS, Kmaa en Didf.  21 

Met opSPraak heeft Amsterdam er een nieuw politiek discussieplatform bij. In de 22 

afgelopen periode zijn zeer uiteenlopende thema’s aan bod gekomen. Daarnaast 23 

verzorgde het opSPraak-team ook de 1 mei-viering, de uitslagenavond van de 24 

Provinciale Statenverkiezingen, en recentelijk - met hulp van andere bestuursleden - 25 

de nieuwjaarsbijeenkomst in het Werktheater. 26 

Scholingen 27 
In oktober en november zijn vier afleveringen van de scholing “Kennismaken met de 28 

SP” gehouden. Thema-avonden waren er in oktober over “de Sociale Stad” en in 29 

november over “Wonen”. Gedurende het hele jaar heeft de vierde editie van de 30 

kaderscholing gelopen. 31 

In 2011 is gekozen voor een nieuwe aanpak van de “Heel de Mens”-scholingen. Deze 32 

scholingen vinden nu maandelijks plaats en op één locatie. Voor de eerste verkorte 33 

serie, in de eerste helft van het jaar, zijn alle bestuurs- en fractieleden uitgenodigd. 34 

Helaas liep het aantal deelnemers terug naarmate de cursus vorderde; aan het eind 35 

waren er nog ongeveer 10 cursisten over. De tweede serie is gestart in september met 36 

15 deelnemers. Voor deze serie gold een open inschrijving. Ook hier is het aantal 37 

deelnemers iets teruggelopen, maar blijft de laatste tijd stabiel op ongeveer 10. De 38 

scholing is interactiever gemaakt door de actualiteit door de deelnemers zelf te laten 39 

verzorgen. 40 

Hulpdienst 41 
De hulpdienst heeft in het afgelopen jaar weer veel mensen kunnen helpen met 42 

diverse problemen. Over het algemeen gaat het om het schrijven van een brief of een 43 

bezwaarschrift, of wil men hulp bij het invullen van een formulier. Soms wil men ook 44 

gewoon advies. Een deel van de klanten komt regelmatig met nieuwe hulpvragen 45 

terug. De hulpdienst is gestopt met het inloopspreekuur op maandagavond, aangezien 46 

er nauwelijks mensen op dit spreekuur afkwamen. Men kan nog steeds op afspraak 47 

langskomen, maar ook hier wordt weinig gebruik van gemaakt. Het inloopspreekuur 48 
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op dinsdagmiddag wordt wel druk bezocht. Sinds eind 2011 worden alle 1 

binnengekomen hulpdienstvragen bijgehouden. 2 

 3 

Het afgelopen jaar zocht de hulpdienst de media op toen een Amsterdams gezin op 4 

straat werd gezet. Hierdoor kreeg het gezin alsnog de hulp die het hard nodig had. 5 

 6 

Leden van de hulpdienst hebben in oktober een werkbezoek gebracht aan de SP-7 

hulpdienst in Leiden, daar is de hulpdienst meerdere dagen in de week open en wordt 8 

ook hulp geboden bij belastingaangiftes. De hulpdienst wil kijken of dit ook in 9 

Amsterdam mogelijk is.  10 

 11 

Communicatie 12 
SP-leden, pers en andere geïnteresseerden worden geïnformeerd over het nieuws en 13 

de activiteiten van de SP Amsterdam via verschillende kanalen: 14 

 15 

Website: Het aantal bezoekers van onze website het afgelopen jaar was redelijk 16 

stabiel. De berichtgeving vanuit stad en stadsdelen gaat vrij goed, hoewel sommige 17 

stadsdelen (nog) beter kunnen communiceren over hun raadswerk en acties. 18 

 19 

Facebook: Het aantal 'leden' van facebook.com/SPAmsterdam loopt langzaam maar 20 

zeker op. Ook de interactie op de pagina vertoont een gestaag stijgende lijn. Bij de 21 

statistieken van het websitebezoek is te zien dat er elke maand een flink aantal 22 

mensen doorklikt vanuit facebook naar onze website. 23 

 24 

Twitter: Sinds januari 2012 bestaat het twitteraccount @SP_Amsterdam, via deze weg 25 

worden berichten die ook op de website komen nog eens extra verspreid. Hiermee is 26 

dus pas begonnen, het nut moet zich nog bewijzen. Gezien de minimale moeite die het 27 

kost, is het een logische extra manier om ons nieuws onder de aandacht te brengen. 28 

 29 

Punt Amsterdam: De nieuwsbrief 'Punt Amsterdam' wordt wekelijks verstuurd naar 30 

geïnteresseerden die zich hiervoor hebben aangemeld. 31 

 32 

Actiekranten: Begin 2012 hebben de stadsdelen Centrum, Nieuw-West, Oost en West 33 

elk een actiekrant gemaakt en verspreid met als thema wonen. De overige stadsdelen 34 

hebben afgelopen jaar geen eigen actiekrant verspreid. 35 

 36 

Amsterdammertje: Het afgelopen jaar is de redactie van 't Amsterdammertje verder 37 

uitgebreid. Ongeveer 8 mensen vormen op dit moment de redactie. Het is gelukt om 38 

ook nieuwe mensen hier een plek in de afdeling te bieden. Door de bijzondere 39 

doelgroep, de ‘eigen leden’, zou ’t Amsterdammertje een activerende werking moeten 40 

hebben op leden die nog niet actief zijn. Door meer verdieping te bieden, onder 41 

andere door de verschillende acties van de actieve leden groepen onder de aandacht te 42 

brengen, lijkt de redactie op de goede weg te zijn. 43 


